علاقة بعض القدرات البدنية بأنجاز سباحة (50) م حرة
للباحث: طيف ابراهيم طبانة
 كان الهدف من البحث دراسة العلاقة بين القدرات البدنية وانجاز 50م حرة, وفرض البحث وجود علاقة ارتباط معنوية بين بعض القدرات البدنية وانجاز سباحة 50م حرة, تكونت عينة البحث من 8 سباحين اعمارهم بين 8-10 سنة, واجريت الدراسة في مسبح الشعب الدولي بتاريخ 30\3\2010 الى 6\4\2010, واستخدم في الدراسة الحقيبة الاحصائية SPSS.

توصلت الباحثة الى الاستنتاجات الاتية: 

· هناك علاقة ارتباط ضعيفة بين القوة الانفجارية وانجاز سباحة 50م حرة.
· هناك علاقة ارتباط معنوية بين صفات (القوة المميزة بالسرعة, ومطاولة القوة والسرعة) وانجاز 50م حرة.
ومن توصياتها:

· التاكيد على تطوير القوة البدنية (القوة المميزة بالسرعة, مطاولة القوة, والسرعة القصوى) في انجاز سباحة 50م حرة.
· التأكيد على أجراء بعض الاختبارات الفسيولوجية على عينة البحث ودراسة مدى علاقتها بانجاز سباحة 50م حرة.
· اجراء اختبارات على سباحين باعمار مغايرة لقياس قدراتهم البدنية والحركية ومدى ارتباطها بعينة البحث.
The Relation between some Physical Abilities and 50 m Performance

Submitted by: Taief Abraham Tabana
The aim of this study was to know the relation between some physical abilities and 50m performance, the proposal was  there is significant relation between some physical abilities and 50m performance, the sample was 8 swimmers, age between 8-10 years, the study conducted in AL-shaab indoor pool, from March  29th,2010 to April 6th 2010, in this study SPSS was used.

  The researcher concluded:   
There is a weak relation between explosive strength -
 and 50m performance.
-There is significant relation between some physical abilities and 50m performance.

  And the recommendation are:
-Emphasis on physical abilities (such as, speed strength, endurance strength and maximum strength) development in 50m performance.

-Emphasis on conduct some physiological tests on our sample and study it's relation with 50m performance.
-Conduct  tests with different ages to measure their physical  and motor abilities and  it's relation with our sample.

